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Plats:  Stadshuset, stadskansliets mötesrum, Ystadsgatan 3, Ekenäs 

Tid:  Torsdagen 10.4.2014, kl. 13.00-15.00. 

________________________________________________________________ 
 

 

Medlemmar:  Ersättare: 

   Stig Nyberg, ordförande   Viva Stenvall   
 (Tenala-Bromarf pensionärer  r.f.)  (Billnäs pensionärsförening r.f.) 

 S. Kannelsuo-Mäntynen, vice ordförande  Pertti Kinnunen  
 (Karjaan-Pinjaisten Eläkkeensaajat  r.y.)  (Karjaan-Pohjan eläkeläiset r.y.) 

 Catharina Hindrén    Inga Björk  
 (Ekenäs pensionärer r.f.)   (Österby pensionärer r.f.) 

 Ulla-Britt Rudnäs   Rauno Kousa 
 (Karis svenska pensionstagare r.f.)  (Ekenäs pensionstagare r.f.) 

 Tor Wernér   Eva Lundell 
 (Karis pensionärer r.f.)   (Pojo Pensionärer r.f.) 

 Isa Forsbäck   
 Raseborgs stad 

 Pirjo Rautiainen   
 Raseborgs stad 

 

Övriga deltagare 

 Carita Björklöf,     sekreterare   

 Lotta Lerviks,     kultursekreterare 

 Heidi Enberg,      bibliotekschef 

  Jörgen Pind,     idrottsplanerare 

 Kirsi Ala-Jaakkola, chef för omsorgstjänster 

 

 
 

 

 

 

Raseborg  10.4.2014 

 

 

 

Stig Nyberg  Carita Björklöf 

ordförande  sekreterare 
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§ 1. Mötet öppnas 

 Mötet öppnades  av ordförande Stig Nyberg. 

  

§ 2. Mötets laglighet och beslutförhet 

 Mötet konstaterades vara lagligen sammankallat och beslutfört. 

  

 

§ 3. Godkännande av föredragningslistan 

 Beslut:   Föredragningslistan godkänns. 

 

 

§ 4. Chefen för omsorgstjänster Kirsi Ala-Jaakkola informerar 

 
Kirsi informerar  bl.a. om förslaget till nya direktiv för vård i hemmet och 

hur den mobila dokumenteringen inom hemvården framskrider. 

 

 Förslag:  

 Antecknas för kännedom. 

 - - - - - 

 Sammandrag av Kirsi Ala-Jaakkolas information. 

 

 Gällande mobildokumenteringen har man letat efter en samarbetspartner 

och leverantör av programvara. Diskussioner har förts bl.a. med  IT-

företaget CGI och Kuntien Tiera Oy. 

 Personalen har varit aktivt delaktig då man gått igenom vilka 

egenskaper och kriterier programmet bör ha.  

 CGI som är leverantör av Pegasos programmet har framför ett 

alternativ, som skulle innebära att mobilversionen tas i bruk som en 

tilläggsdel  till Pegasos. 

 Kuntien Tiera Oy visade sig vara ekonomiskt fördelaktigare. Kuntien 

Tiera Oy är ett icke vinstbringande, av kommunerna ägt företag, som 

också bistår kommunerna med kunskap och tjänster i IT-frågor. En 

jämförelse om fyra år gav ett ekonomiskt fördelaktigare resultat än för 

CGI. 

 Programmet heter Hilkka och behöver inte konkurrensutsättas, eftersom 

staden är delägare i företaget. 

 Resursplaneringen smidigare, programmet har kontakt med Pegasos 

klientdataprogram och arbetstidsplaneringsprogrammet. Den ansvariga 

kan utläsa via smarttelefonen hur läget ser ut för dagen. 
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 Målsättningen är att det konkreta klientjobbet skall utgöra 60 % av 

arbetstiden och planering m.m. skall utgöra 40 %. Detta innebär också 

att personalresursen i detta nu är tillräcklig. 

 Verksamhetsprinciperna för vård i hemmet är en utmaning i Raseborg, 

då staden består av f.d. tre självständiga kommuner. Resurserna behöver 

styras dit de behövs. 

 Kriterierna för vård i hemmet under bearbetning, vem har rätt till 

hemvård, tillfällig service, etiska principer mm. Rätten till hemvård 

grundar sig delvis på lagstiftning men kommunen gör en 

behovsprövning. Helt generellt gäller rätt till hemvård då personen inte 

klarar av de dagliga sysslorna och behöver hjälp med grundläggande 

saker. 

 Klienten skall tryggt kunna bo hemma med hjälp av  den service 

hemvården ger. 

 Hur inleder man vårdförhållandet. Uppgörandet av vårdplan är en 

förutsättning för lyckad vård i klientens hem.  

 Klientavgifterna är lagstadgade och bestäms bl.a. på basen av antal 

hembesök och  den tid besöken tar. 

 Klienten  förbinder sig att vilja ha servicen. Också möjligt att köpa 

tjänsterna av en utomstående producent. 

 Arbetsskyddsfrågor, finns också vissa  risker  som bör  tas i beaktande 

gällande personalen. 

 Seniorrådgivningen ger information om olika former av stödtjänster och 

service. Målsättningen är att stöda de äldres funktionsförmåga och 

självständiga boende. 

 13.5.2014 hålls ett stormöte dit man inbjudit representanter för Hvc, 

barnskyddet, socialservice-enheten, Mehiläinen Oy och fysioterapin. 

Diskussion bl.a. kring service till barnfamiljer, mentalvårdspatienter, 

hururdana läkarresurser har vi möjlighet till, samarbete med 

fysioterapin, maskinell läkemedelsutdelning, får inte medföra extra 

kostnader för klienten m.m. 

 Förslaget till direktiv för hemvården torde behandlas i grundtrygghets-

nämnden i juni 2014. Före behandlingen i nämnden får  äldrerådet  ge 

sitt utlåtande. 

 - - - - - - - 

  

 Övriga synpunkter och  kommentarer 

 

 Fint att arbetet inom hemvården blir  funktionellt och ändamålsenligt 

organiserat. Mycket har gjorts dubbelt. 
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 Hur kan målsättningen att utöka klientarbetet till 60 % förverkligas med 

tanke på avstånden i glesbygden.  

 För tillfället går ca 15 % av arbetstiden till resor, inte ändå särskilt 

mycket med tanke på att Raseborg är ett vidsträckt område.  Ruschen är 

på  morgarna, och här kan man t.ex. göra  kortare morgonbesök och ett 

senare besök  under dagen. Fast det blir två besök i stället för ett är inte 

en avgörande sak. Om t.ex. 10 av personalen kommer en halv timme 

tidigare på morgonen, får man också där en utjämning av 

morgonrusningen. 

 

Beslut:  

Informationen antecknades för kännedom. 

 _____ 

 

§ 5. Representanter för bildningssektorn informerar  
Äldrerådets kontaktpersoner inom bildningssektorn, kultursekreterare Lotta 

Lerviks, bibliotekschef  Heidi Enberg och idrottsplanerare Jörgen Pind 

berättar om verksamheten inom sina respektive förvaltningsenheter. 

 

Förslag: 

Antecknas för kännedom. 

- - - - - 

 

Sammandrag av Jörgen Pinds information 

 

 Jörgen informerade om vad idrottssektorn i Raseborg har att erbjuda 

specifikt för seniorer  och specialgrupper. 

 Idrott- och hälsomotion har tillsammans med olika föreningar inom 

Raseborg ett digert utbud gällande verksamhet som arrangeras för 

specialgrupper. 

 Här kan nämnas t.ex. vattengymnastik, funktionsförmåga och balans, 

stavgång, gymträning, seniordans, temavandringar m.m. 

 I broschyren "Motionsutbud för specialgrupper i Raseborg" finns hela 

utbudet för 2013-2014. 

 Jörgen bad äldrerådet att under sommaren fundera på olika önskemål, 

vad som skulle vara intressant och kunna tas med i verksamheten 

framöver. 

 Beslöts att äldrerådet lämnar in förslag och önskemål till sekreteraren 

som vidarebefordrar dem till Jörgen. 
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 Övriga synpunkter och kommentarer   

 

 Ett utmärkt programutbud. Många pensionärer och handikappade har 

utnyttjat programmet, bl.a. MS-gruppen. 

 Motionsbingo skulle vara intressant. 

 Lådor vid motionsbanor och -rutter,  där man antecknar sig och får 

poäng, kunde vara en drivfjäder i motionsfrämjandet. 

 Konstaterades, att lådor nog finns utsatta bl.a.  i Ekenäs, Karis och  

Tenala, men de kunde få mera synlighet t.ex genom skyltning. 

 

  

 Sammandrag av Lotta Lerviks information 

 

 Kultursektorns målsättning är att stöda och utveckla kulturen i Raseborg 

och nå ut till allmänheten. 

 Kulturevenemangen riktar sig också till skolor och daghem och vården. 

 Under verksamhetsåret har en clown besökt 10 st serviceboendehem. 

 Kulturbyrån jobbar inte enbart med den egna verksamheten utan stöder 

också t.ex. föreningarna. 

 Kulturbyråns personalstyrka utgörs av tre personer vilket förstås sätter 

begränsningar i hänseende till verksamheten. 

 En nätsida uppehålls dit vem som helst kan lägga in evenemang,  

www.evenemang.fi . Kulturbyrån ger handledning där det behövs. 

 1 gång/månad ordnas kulturkaffe då man åker ut till föreningar, 

byföreningar, museer  och bibliotek och berättar vad som är aktuellt 

inom kulturen, funderar på olika former av samarbete och hittar ev.  

samarbetpartners. Föreningarna får i sin tur  presentera sin verksamhet 

på  ort och ställe.  

 Kulturtalko arrangeras under en lördag. Tema för i år är kulturturism. 

 Kulturbyrån ordnar många olika evenemang såsom  Raseborgs dagen, 

Slaget vid Rilax, Ekenäs sommarkonserter, bokkalaset, kirjakekkerit, 

självständighetsdagens konsert, olika program  och framträdanden i 

Tryckeriteatern  och Karelia. 

 Kulturbyrån  har gått in för att medvetet satsa på grupper i samhället 

som inte kanske syns så mycket, såsom  skolbarn och personer inom 

vårdinrättningar. 

 Gallerier ordnas i Karis och Ekenäs. Konstverk köps in till stadens 

samlingar, konstregister upprätthålls. Man strävar till att i första hand 

köpa konst av lokala konstnärer. 

 Kulturbyrån och musikinstitutet får använda Sigurd Snåresalen till 

konserter och fester. 

http://www.evenemang.fi/
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 Kulturinstanser såsom musikinstitutet i Raseborg, Hurja Piruetti Västra 

Nylands Dansinstitut, bildkonstskola.  

 

 Sammandrag av Heidi Enbergs information 

 

 Biblioteken i Ekenäs, Karis och Pojo  tillhandahåller  

digitaliseringsservice. Gamla filmer, foton, vhs-kasetter, c-kasetter kan 

digitaliseras. Personalen ger vid behov handledning. 

 Biblioteket upprätthåller en hembygdssamling. Allt som ges ut av 

författare i Raseborg som gäller stadens historia sparas.  

 I läsesalarna finns dagstidningar, olika tidsskrifter och ljudböcker. 

 Finns även tillgång till  storstilsböcker. 

 Biblioteken hyr också ut mötesutrymmen. Föreningar registrerade i 

Raseborg får hyra mötesutrymmen kostnadsfritt. 

 Olika evenemang ordnas i biblioteken. Sigurd Snåresalen kan hyras för 

större evenmang. 

 På kommande möjlighet att via biblioteket kunna låna ljudböcker från 

Celia biblioteket. För utlåning behövs läkarintyg.  

 Inkludera flera att kunna använda digitala nätverk, internet mm. 2013-

2015 koncentration  på seniorer.  

 16.5.14 ordnas ett diskussionstillfälle i Karis, Axxell, där man bl.a. 

diskuterar hur få med seniorer i den digitala användningen.  

 Biblioteket lånar också ut läsplattor, gångstavar, energiförbruknings- 

och yttertemperaturmätare. 

 På nätet kan man bl.a. reservera och låna om böcker, låna e-böcker, 

lyssna till ljudböcker, läsa dagstidningar från hela världen, lyssna på 

musik.  

 På nätet finns alltid  aktuella händelser och evenemang. 

 - - - - - - - - 

 

 Övriga kommentarer 

 

 Är Svartå bibliotekets framtid hotad?  

Konstaterades, att det finns inga planer på att biblioteket skall upphöra. 

  

 Beslut: 

 Informationen antecknades för kännedom. 

 ______ 
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§ 6. Godkännande av protokoll 26.2.2014. 
 Protokollet har tidigare  distribuerats till äldrerådets medlemmar. 

 

 Beslut:  

 Protokollet 26.2.2014 godkändes. 

 

 

§ 7. Stadga för äldrerådet 

Stadsstyrelsen har  31.3.2014 remitterat stadgan för ytterligare beredning  

beträffande  stadgans § 4 och § 5. 

 

Beslut: 

Äldrerådet gjorde vissa preciseringar i stadgans paragrafer 4 och 5 och 

vidarebefordrade den till stadsstyrelsen för fastställelse. 

 _______ 

  

§ 8. Övriga ärenden/mattransporter till åldringar 
Äldrerådet diskuterade mattransporterna till åldringar med tanke på 

eventuella planer på att maten ca varannan dag skulle serveras nedkyld till 

ca +3 grader på två timmar, enligt den sk. Cook&Chill metoden. Frågor 

som uppstår är bl.a., klarar åldringarna av att själv värma maten i 

mikrovågsugn? Dessutom förutsätter det att de  äger en mikro. Ifall många 

behöver hjälp av hemvården, flyttas då inte kostnaderna från ett ställe till 

ett annat?  

 

 Beslut: 

Äldrerådet beslöt att göra en skrivelse till direktionen för Intern Service 

angående mattransporterna. 

 

 

 

  


